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Rychetský přednášel o paradoxech v ústavním soudnictví
Studentský spolek českých právníků Všehrd slíbil, že přednáškový program,
který zajišťuje, bude na podzim pestrý. Své slovo dodržel. Ve čtvrtek 24.
listopadu na Právnické fakultě Univerzity Karlovy v aule přednášel předseda
Ústavního soudu, JUDr. Pavel Rychetský. To byl pro studenty důvod, aby se
zde v 16:00 hodin v hojném počtu sešli.
Na tuto událost upozorňovaly upoutávky rozmístěné po celé Fakultě včetně
vchodových dveří. Téma znělo „Ústavní soudnictví v České Republice“.
Nebylo tu určitě tak plno jako na nedávném setkání s Václavem Havlem.
Zatímco vidět bývalého prezidenta projevilo zájem i mnoho studentů z
ostatních  fakult, tentokrát se tu sešla opravdu jen „uzavřená společnost
právníků“.

Možná by ani laik všemu, co JUDr. Pavel Rychetský říkal, neporozuměl. Při své řeči sice pečlivě připomínal kontext
zmiňovaných událostí a význam svých slov umocňoval gestikulací, ale předpokládal základní znalosti soudnictví a
porozumění právnickým pojmům.
Téma pojal Rychetský zajímavě a v hodině nastínil a vyjmenoval několik paradoxů ústavního soudnictví v ČR. „První z
nich je již v samotné preambuli Ústavy - Česká republika je právní demokratický stát. Zatímco právní znamená založený
na vládě práva, demokracie je postavena na vládě lidu. Logicky si to odporuje,“ říká Rychetský. Podobné právní neshody
chce odstranit Institut ústavního soudnictví.
Další paradox označil za  systémovou chybu, některé problémy jsou podle Rychetského neřešitelné. „Už jenom jeden
paradox a skončím. Je jich ještě mnoho, ale o těch dalších až jindy,“ slíbil možné pokračování předseda Ústavního
soudu. Ani soudnictví není bezchybné.
Téměř to vypadalo, že studenti budou ochuzeni o možnost klást dotazy, ale slova se ujal asistent, následně studenti I. a
II. ročníků, kterým byla přednáška určena především. Výjimkou byla reakce JUDr. Ing. Jiřího Zemánka, CSc., který na
Právnické fakultě také přednáší. Rychetský zapáleně reagoval a nakonec ho studenti vyprovodili bouřlivým potleskem.
Organizaci spolku Všehrd lze označit za velmi dobře zvládnutou, vždyť mají také tradici a bohaté zkušenosti s podobnými
akcemi. Spolek českým právníků byl znovuzaložen roku 1990, hlásí se však k tradici nejstaršího studentského spolku
vůbec z r. 1867.
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